

HKIA 1st QGM 2021 - Guest Speaker Biography

Dr CHENG Cho Ming
Director of the Hong Kong Observatory

Dr Cheng graduated with a BSc degree in Physics and Mathematics from the University of Hong Kong in 1985 and subsequently obtained a PhD degree in 1989. He joined the Hong Kong Observatory as a Scientific Officer in the same year and was promoted to a Senior Scientific Officer in 1999. Since the 1990s, Dr Cheng has been involved in a number of disciplines, including weather forecasting, TV weather reporting, weather radar and satellite meteorology, and aerodrome meteorological observing system, etc. In 2011, he was promoted to an Assistant Director overseeing public weather services. In 2020, Dr Cheng succeeded as the Director of the Hong Kong Observatory.

鄭楚明博士

香港天文台台長

鄭博士於 1985 年畢業於香港大學，獲理學士學位，主修物理及數學，及後於 1989 年獲博士學位。他同年加入香港天文台，任職科學主任，並在 1999 年升任為高級科學主任。自 1990 年代起，鄭博士曾負責天氣預報、電視天氣報告、天氣雷達和衛星氣象學，以及機場自動天氣觀測系統等工作。他在 2011 年升任為香港天文台助理台長，掌管公眾天氣服務。鄭博士在 2020 年接任香港天文台台長。